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Dagsorden Skolebestyrelsesmøde Specialskolen 

Dato og tid: 25. august 2020 

Sted: Specialskolen Horslunde, personalerum 

Forplejning: [Klik her – skriv hvad der serveres til mødet] 

Deltagere: Forældrerepræsentanter: Henriette Hansen, Casper Løje Pedersen, Martin Simonsen, Rikke 

Østfeldt-Witt, Torben Pihl, Anne S Christensen 

 Medarbejderrepræsentanter: Inge Tuncer 

Fraværende:  Forældrerepræsentanter: Rene Liljedahl, Anita Hansen 

 Medarbejderrepræsentanter: Maria Baltser 

 

1. Konstituering af skolebestyrelsen 

Sagsfremstilling:   
Bestyrelsen skal vælge formand og næstformand blandt bestyrelsens forældrerepræsen-
tanter 
Referat: 

Formand: Martin Simonsen 

Næstformand: Casper Løje Pedersen 

 

Ændringer af skolebestyrelsen: 

Rene Liljedahl har – efter samtale med Jørgen – ønsket at have en meget tilbagetrukken 
rolle i skolebestyrelsen. 

På mødet trådte Anne S Christensen ind som bestyrelsesmedlem og Rene Liljedahl er 
frem over suppleant. 

2. Godkendelse af dagsorden 

Sagsfremstilling:  
 
Referat: 

Bestyrelsen godkendte dagsordenen 

3. Referat fra sidste møde 

Sagsfremstilling: 

Der har ikke været et møde tidligere, så punktet blev udsat til næste møde. 

Referat: 

 

4. Beretning formand 

Sagsfremstilling:  

Formanden byder velkommen til første møde i skolebestyrelsen 

Referat: 

Martin bød velkommen 
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5. Beretning skoleleder 

Sagsfremstilling: 

Skoleleders beretning var vedlagt som bilag – se dette. 

Referat: 

Skolebestyrelsen stillede forskellige spørgsmål til beretningen herunder deltagelse i an-
sættelsesudvalg ved den kommende ansættelse af afdelingsleder til Specialskolen afde-
ling Horslunde. Skolebestyrelsen vil gerne have at alle bestyrelsesmedlemmer kan se an-
søgerne 

6. Dannelse af forældreråd på afdelingerne 

Sagsfremstilling: 

Som følge af styrelsesvedtægten – se herunder - har skolebestyrelsen i Specialskolen 
Lolland til opgave at sikre, at der oprettes forældreråd ved skolens afdelinger. 

Det betyder, at der overordnet skal oprettes forældreråd ved Specialskolens afd. Maribo 
(Centerafdelingen), afdeling Østofte/Nakskov og afdeling Horslunde. 

 

§ 6. På skoler med flere afdelinger vælges et forældreråd.  

Stk. 2. Bestyrelsen fastlægger rammer og principper for forældrerådenes arbejde og 
samarbejde med bestyrelsen. 

Referat: 

Skolebestyrelsen drøftede, hvorledes at forældrerådene kunne skabes og ikke mindst, 
hvordan man kunne få forældrene med. 

Desuden blev det drøftet, hvilken rolle forældrerådene skulle have i forhold til skolebe-
styrelsen. 

Set i lyset af, at ca. halvdelen af børnene og dermed også deres forældrene i den nye 
Specialskole, reelt først er startet pr. 1. august, mente skolebestyrelsen at det endnu er 
for tidligt at starte forældreråd op. 

Skolebestyrelsen vil på næste møde, drøfte opstarten af forældreråd. 

7. Specialskolens budget 

Sagsfremstilling: 

Hvordan ser den samlede Specialskole og de underliggende afdelingers budget ud ved indgangen 
til september måned? 

Referat: 

Skolebestyrelsen tager budgettet til efterretning og påpeger, at det er en stor bekymring 
at budgettet allerede nu (august 2020) ikke kan overholdes. 

 

Skolebestyrelsen vil gerne høre om de kan se budgettet for Centerafdelingen 2019. 

 

8. Elevfravær/Personalefravær 

Sagsfremstilling: 

Hvordan ser personalefraværet og elevfraværet ud her kort inde i det nye skoleår? 
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Beslutning: 

Skoleåret er kun lige akkurat startet og det er endnu for tidligt, at få nogle retvisende tal 
for fraværet. Bestyrelsen vil gerne have en oversigt over elevfravær og personalefravær 
ved kommende bestyrelsesmøde. 

9. Temadrøftelser 

 

Sagsfremstilling: 

Dette punkt kan indeholde alle tænkelige temaer relevant for Specialskolen. Umiddelbar-
kunne en drøftelse af tanker om retningslinjer i specialskolen fx retningslinje for skole-
hjem samarbejdet, være interessant at starte op. 

Pkt. 9.1 

Skolebestyrelsen bedes drøfte: 

Hvilke slags retningslinjer kunne give mening i en Specialskolekontekst? 

Hvordan kan de håndteres på tværs af de forskellige afdelinger? 

 

Pkt. 9.2  

Skolebestyrelsen bedes drøfte deltagelse i arrangementet ”Landsmøde” arrangeret af for-
eningen ”Skole og forældre” 

Arrangementet afholdes fredag 20.11 og lørdag den 21.11. 

Nærmere om arrangementet kan ses på: 

https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/sammen-om-fremtidens-folkeskolen 

 

Beslutning: 

Pkt. 9.1: Bestyrelsen drøftede bl.a. om man kunne formulere en mobbepolitik for Speci-
alskolen. Der var tilslutning til at drøfte emnet mere, så punktet sættes på kommende 
bestyrelsesmøder. 

 

Pkt. 9.2: Henriette og Rikke vil gerne deltage. Jørgen undersøger, hvordan tilmelding fo-
regår. 

 

10. Autismetilbuddets flytning 

Sagsfremstilling: 

Forældrerepræsentanterne i skolebestyrelsen havde den 10. august et møde med ud-
valgsformand Signe Lund, direktør Rikke Jensen, sektorchef Espen Andersen og skolele-
der Jørgen Danielsen vedr. planerne om flytningen af autismetilbuddet. På mødet med 
Børne/skoleudvalget blev der bl.a. snakket om fordele og ulemper ved at flytte autisme-
tilbuddet til Horslunde. 

Skolen står nu foran, at udarbejde den detaljeret plan for flytningen. Det skal også be-
mærkes, at Børne/skoleudvalget sammen med forældrerepræsentanterne på mødet fore-
slog forvaltningen, at eleverne på 9. klassetrin skulle gøre deres skoleår færdigt på Blæ-
senborg. 



 

 

 

 

 

 4/5 

For at kvalificere planlægningen af flytteprocessen bedes skolebestyrelsen om at komme 
med deres overvejelser og tanker om flytteprocessen og den efterfølgende skolehverdag. 

Der forestår desuden en ansættelse af afd. Leder for Specialskolen Horslunde, der i sin 
ledelsesportefølje får udeskoleteamet samt autismeteamet. 

 

 

Skolebestyrelsen har høringsret ved ansættelsen.  

 

Det foreslås at skolebestyrelsen får en rundvisning på Horslunde skole for at se og høre 
om de tanker, der indtil videre er gjort om placering af tilbuddet. 

Beslutning: 

Skolebestyrelsen spurgte ind til, hvornår beslutningen om at flytte autismetilbuddet var 
blevet truffet.  

Flere gav udtryk for at mødet med udvalgsformand og forvaltning havde været godt, 
men at udvalgsformandens orientering om, hvornår beslutningen om at flytte tilbuddet 
var blevet truffet, var underlig. Der blev på bestyrelsesmødet spurgt ind til om Signes 
udsagn om, at beslutningen allerede var truffet for et år siden overhovedet var rigtig. 

Der blev drøftet flere forskellige muligheder for at henvende sig til Signe Lund for at få 
en afklaring. 

Jørgen foreslog, at han sammen med bestyrelsen skrev til forvaltningen for at høre nær-
mere. 

Dette godkendte bestyrelsen. 

11. Kommunens budget 

Sagsfremstilling: 

Fra den 27. august er det forventningen at kommunens budget for 2021 kommer i of-
fentlig høring. Skolebestyrelsen har høringsret. 

Hvordan afgives høringssvaret? 

Beslutning: 

Når materialet foreligger sørger Jørgen for, at formand og næstformand får tilsendt ma-
terialet.  

Formand og næstformand laver et udkast til høringssvaret og sender det rundt til øvrige 
bestyrelsesmedlemmer. 

12. Næste møde/årshjul 

Beslutning: 

Der er lagt et forslag om årshjul og mødetidspunkter frem som udgangspunkt for en en-
delig beslutning. 

Skolebestyrelsen inviterer Børne/skoleudvalget med til bestyrelsesmødet i december 
2020. 

13. Evt. 

Skolebestyrelsen spørger om det er muligt at oprette en bestyrelses-lolland mail? 
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Jørgen undersøger om det kan lade sig gøre. 

 

Ref. Jørgen Danielsen 


